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S 368, som medlem at Folketinget Jane Oksen (FP) har stillet
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Besvarelse af spergstål nr. 5 368 stillet af Folke—

tingsedlem Jane Oksen (FP) til indenrigszinisteren

den 12. januar 1990

Spørgsmål:

HVil ministeren følge sine bemærkninger i BT den 12.

Januar op og fremover lovgive, så korrmuner forhindres i

at bruge skatteborgernes penge til godgørende formål

samt sørge for, at borgmestre ikke selbestaltet kan

forære millionbeløb vak?

Svar:

Det er min klare opfattelse, at kommunalbestyrelser ik

ke bør bruge komunale midler til støtte for formål i

udlandet, således som det er sket i forbindelse med den

overståede Rumæniens-indsamling. Landets borgmestre og

kommunalbestyrelser er valgt på deres politiske syns

punkter vedrørende konmiunale forhold og til at lede

kommunernes anliggender. Dette betyder efter min opfat

telse, at de må afholde sig fra at bruge deres mandat

til at varetage ikke-kommunale opgaver, hvor sympatisk

man end som privatperson kan være indstillet over for

humanitære formål.

Som retstilstanden er i dag, har jeg dog ikke mulighed

for at tilsidesætte de beslutninger, som et mindre an

tal kommuner har truffet om at yde tilskud til Rumæni

ens—indsamlingen.

Jeg tror imidlertid, at den debat, der har været om det

betimelige i, at enkelte koninunalbestyrelser har slået

sig op som donatorer — for borgernes penge — vil med—
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virke til, at koninunalbestyrelserne i fremtiden vil

være meget tilbageholdende med at træffe beslutning om

at yde bidrag i lignende situationer. 3eg mener derfor

ikke, at der på nuværende tidspunkt er behov for et

lovgivningsinitiativ, der forbyder korrununale bidrag til

landsindsamlinger, der på internationalt plan støtter

humanitære formål, men jeg vil naturligvis følge situa

tionen nøje.


